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Vybral by si Praotec Čech ještě tuto zemi?
Co všechno děláme s půdou špatně a jaká se 
nabízejí řešení?

Rozhovor s Janem Frouzem 
Nechrne půdu v klidu
Krátce o půdě s ředitelem Centra pro otázky 
životního prostředí UK.

ОДI Rozhovor s Miroslavem Kubáskem
I Ilegální skládky? Podchytit, uklidit, 

informovat
O černých skládkách se zakladatelem 
ZmapujTo a koordinátorem Ukliďme Česko.

OCl Petra Němcová
I Power to the People

Stále více obcí v Evropě se snaží dostat 
energetiku zpátky pod svou kontrolu.
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Renata Svobodová
Aby po nás nezůstaly jen sochy
Proč stojí socha Moai z Velikonočního 
ostrova i na jižní Hané?
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Uhlík z ovzduší: do půd!
Jak může biouhel pomoci půdám i oteplo
vanému klimatu?
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Čo môžu urobiť farmári pre obnovu pôdy?
Zopár tipov na obnovu zhutnenej, erodovanej 
a na živiny chudobnej pôdy.

Martin Pavelka 
Půda jako živá bytost
Kde sa pôde darí, tam sa všetkým dobre 
darí.

REPORTÁŽ ------------------------------------
Jakub Jirků
Stážistou na ostrovech pozitivnější deviace
Letošní stáže mi ukázaly, jak alternativní 
projekty proměňují a aktivizují Evropu.
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Jaromír Bláha 
Ze šumavské PR kuchařky
Do jaké míry stál šumavský humbuk minulých 
let na práci PR agentur?

Dominik Grohmann 
Jak izolovat těžce zadarmo
Izolováním domu pomocí ovčí vlny se vrátíte 
ke staré dobré ruční práci.
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Skládky, elektro a děti
Jak se v České republice ne/likviduje elektro- 
odpad?
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DROBNOHLED ----------------------------
Barbora Bakošová 
Když láska končí u zvířat
Xenofobní nálady se v poslední době objevují 
i mezi ochránci zvířat.

Hynek Roubík
Rozvojové cíle tisíciletí: uspěli jsme?
V čem uspěly a v čem propadly rozvojové cíle 
OSN z roku 2000?

Rozhovor s R. Rosem a K. Peters-Frazerovou 
Za férové banány a důstojný život 
Se zástupci fair tradového družstva z Návětr- 
ných ostrovů o banánovém byznysu.

Zdeňka Petáková
Nezapomenutelný Albert Schweitzer
Na lékaře, pacifistu a propagátora úcty к ži
votu bychom nikdy neměli zapomenout.

Rozhovor s Jaroslavem Kačerem
Město musí vědět, co chce
Co dělá Brno pro to, aby se stalo městem?

KULTURNÍ ZAHRADA
Martin Pavelka
Půda zdravá, živá, úrodná?
Pri príležitosti Medzinárodného roku pôd 
vyšla výnimočná publikácia.

Lucie Sovová 
Rohanský ostrov ničeho
Reportáž z bývalé černé skládky v nitru české 
metropole.

George Monbiot
Interstellar: skvostný film s bláznivým 
poselstvím
Film Intersteííar sleduje myšlenku, že 
přizpůsobit seje lepší než bojovat.
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Vážená čtenářko, vážený čtenáři,

z médií jste se v poslední době mohli 
dozvědět, že letos bude kvůli suchu 
o třetinu menší úroda zeleniny, že na 
boj se suchem vynaložíme osm miliard 
korun, že takové tropy tu kroniky nepa
matují a jestli to tak půjde dál, tak pán
bůh s náma. Mohli bychom se prsit, že 
Sedmá generace tyto trendy předpoví
dala už zkraje 90. let, ale to by nám všem 
bylo platné jako hadovi boty. Místo toho 
se v řadě článků tohoto čísla zamýšlíme, 
co můžeme proti degradaci půdy, která 
zdaleka nesouvisí jen se suchem, dělat. 
Některé texty pocházejí z dílny našeho 
stážisty Martina Pavelky, jehož pro příští 
měsíce střídá Lenka Brichová. Oběma 
moc děkujeme a doufáme, že naše spo
lupráce vydrží i do budoucna.

Z tohoto čísla dále doporučuji pá
trání Jaromíra Bláhy, kdo všechno na 
Šumavě vytváří a šíří „autentické“ ná
zory místních obyvatel, protestujících 
proti ochraně tamější vzácné přírody. 
Petra Němcová zase přibližuje jeden 
z málo známých, zato klíčových trendů 
současnosti: návrat energetických a vo
dárenských společností do obecního 
vlastnictví. A Barbora Bakošová si po
svítila na nečekané xenofobní nálady 
u ochránců zvířat. Mimochodem, v mi
nulých měsících vyhřeznuté vlny nená
visti docákly až do brněnských restau
rací Vegalité a Tři ocásci, které veřejně 
podpořily přijímání uprchlíků. Oba 
podniky mají naši plnou podporu, a to 
nejen proto, že zde probíhají naše re
dakční porady.

Na vědomost též dáváme, že na říjen 
chystáme promítání tří ekologicky 
laděných filmů s následnou diskusí. 
Podrobnosti najdete v průběhu září 
na našem webu. A abych nezapomněl: 
založili jsme nové redakční e-mailové 
adresy (prij meni(g)sedmagenerace.cz). 
Těšíme se na vaše ohlasy.

Malé, zato úrodné lány přeje

Vít Kouřil

PŘIPRAVUJEME: environmentální migraci • norování lišek • kauzu pangasius • reportáže z ekofarmy 
i Hostětína • Zachraň jídlo! • rozhovor s Ivanem M. Havlem • a další čtení pro současné i příští 
generace

P.S.: Omlouváme se, že jsme v článku 
Příroda nikdy neomrzí popletli jméno 
respondentky naší ankety, správně zní 
Hana Weiser.


